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Protokół posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 
i Rynku Pracy  

 
Nr  20/ część 2 /2007  w dniu 23 listopada 2007r. 

 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 18:00 
 
  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. Irena Wojewódzka - Kucz 
- Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 2. 
  

Tomasz Bociański     
- Wiceprzewodniczący   Komisji 

 
Obecny 

 3. 
  

Sławomir Maciaszek    
          - Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Michał Piechocki  Obecny 

5. Krzysztof Migasiewicz  Nieobecny  

6. Tomasz Kranc Obecny 

7. Wojciech Ćwik Obecny 

8. Marceli Marzyński Obecny 
 

Nieobecni członkowie Komisji: 
1. Krzysztof Migasiewicz  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Elżbieta Gertner /Kierownik Wydziału Organizacyjnego/; 
2. Beata Korpowska  /Dyrektor PUP Wągrowiec/; 
3. Danuta Królczyk / Skarbnik Powiatu/. 

 
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum; 
2. Opiniowanie materiałów sesyjnych.  
3. Analiza projektu budżetu. 
4. Zakończenie posiedzenia Komisji.   

 
2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
Nie odnotowano.  
 
3. SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI  
 

a) Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum. 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16.00. Zgodnie z ustaleniami z poprzedniego posiedzenia 
zebranie w dniu 23 listopada br. jest 2 częścią obrad rozpoczętych w dniu 16 listopada 
(posiedzenie Komisji - nr 20). Obrady komisji poprowadziła przewodnicząca Komisji Irena 
Wojewódzka-Kucz, a protokołował Sławomir Maciaszek. Podczas posiedzenia obecnych było 7 
członków Komisji. Gośćmi Komisji byli: Elżbieta Gertner - Kierownik Wydziału Organizacyjnego, 
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Beata Korpowska  - Dyrektor PUP Wągrowiec oraz Danuta Królczyk  - Skarbnik Powiatu. 
Lista obecnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu obrad Komisji. Po powitaniu i stwierdzeniu 
quorum Przewodnicząca oddała głos gościom.  
 

b) Opiniowanie materiałów sesyjnych.  
 

1. Projekt uchwały sprawie zmiany uchwały Nr VII/44/2007 z dnia 28 marca 2007 roku 
w sprawie określenia rodzaju zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania w 2007 roku.   
Temat omówiła: Beata Korpowska (PUP Wągrowiec) 
 

W dniu 8 października Br. Powiatowy Urząd Pracy zgłosił konieczność zwiększenia środków 
PFRON na realizowane przez siebie zadanie  - finansowanie kosztów szkoleń osób 
niepełnosprawnych poszukujących pracy o niewielką kwotę 291,00zł. Z uwagi na konieczność 
pokrycia wydatku z innych źródeł wymagane jest zwiększenie wysokości środków PFRON   
na wskazane przez PUP zadanie, zmniejszając wysokość środków przeznaczonych  
na dofinansowanie  likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych na 
wnioski indywidualnych osób niepełnosprawnych.  
PUP Wągrowiec organizuje szkolenia dla niepełnosprawnych, jednak nie wiadomo nigdy ze 100% 
pewnością, ile osób z rentą szkoleniową się zgłosi na przeszkolenie. Akurat teraz taka osoba się 
zgłosiła i posiada zapewnienie zatrudnienia po szkoleniu, dlatego podjęcie przeniesienia środków  
z PFRON-u jest zasadna.  
Opinia komisji – pozytywna. 
Dyrektor PUP B.Korpowska skorzystała z obecności na Komisji i poinformowała jej członków  
o aktualnej sytuacji na rynku pracy w Powiecie Wągrowieckim. Stopa bezrobocia dla powiatu 
klasyfikuje się w wysokości 16,3%. W bieżącym roku PUP uzyskał rekordowe środki na 
ograniczanie bezrobocia – limit środków - po uzyskaniu ostatniej wnioskowanej puli na dotacje i 
refundacji doposażenia miejsca pracy dla przedsiębiorców (300.000,00zł) – wyniesie 6 milionów 
złotych. O ile cieszy fakt, że zapotrzebowanie na te dwie wspomniane  formy rośnie, o tyle kłopot 
stwarza dobieranie kandydatów na utworzone miejsca. W rejestrach pozostaje już wiele 
bezrobotnych  i generalnie o niskich kwalifikacjach zawodowych oraz o niskiej motywacji do 
podjęcia pracy. Środki finansowe na 2008 rok też będą znaczne, choć jeszcze nie wiadomo 
szczegółowo jak będzie wyglądać Fundusz Pracy.  W ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki - za którym też idą duże środki finansowe- należy w 2008 roku w związku z tymi 
trudnościami w doborze odpowiednich pracowników  dla pracodawców - nastawić się raczej na 
zwiększenie liczby szkoleń zawodowych.  
B.Korpowska podała przykład jednego z pracodawców, do którego skierowano już ponad 60 osób  
bezrobotnych i nadal nie widzi on wśród tej grupy potencjalnego pracownika. Starosta zwrócił 
uwagę, że niektórzy pracodawcy są – pomimo zmian na rynku pracy - nadal nierzetelni i starają się 
wymieniać i wykorzystywać pracowników. Przewodnicząca Komisji wspominała o przypadku,  
z którym się zetknęła  w ostatnim czasie – PUP skierował osobę w której rodzinie są pracujący 
członkowie, a z innej gdzie nie ma w ogóle dochodu - osoba nie poszła do pracy. Przewodnicząca 
pytała o badanie sytuacji materialnej rodziny przed skierowaniem bezrobotnego. Dyrektorka Urzędu 
Pracy wyjaśniła, że PUP nie ma mocy prawnej do badania sytuacji materialnej bezrobotnego,  
ale stara się posiłkować opinią Ośrodka Pomocy Społecznej. Trzeba też zwrócić uwagę na kryteria 
danej formy pomocy, którą może zaoferować urząd. Dla osób korzystających z pomocy OPS 
można wykorzystać prace społecznie – użyteczne. Jest to forma, którą jednak musi dotować 
samorząd  - PUP finansuje jedynie 60% kosztów. W 2008 roku będzie pewne udogodnienie – 
osobie na pracach społecznie-użytecznych będzie można refundować kosztów dojazdu do miejsca 
pracy. Starosta M.Piechocki zapytał o monitorowanie liczby niepełnosprawnych bezrobotnych. 
B.Korpowska potwierdziła, że dokonywany jest taki monitoring- takich bezrobotnych jest niewielu w 
skali roku. Powiedziała, że nadal są utrzymane korzystne warunki dla pracodawców przy 
zatrudnianiu niepełnosprawnych bezrobotnych. Są też korzystne warunki do otwierania własnego 
biznesu – osoba bezrobotna  może otrzymać dotację o wysokości około 13 tys. zł, natomiast 
niepełnosprawny bezrobotny nawet do 40 tys. zł. Przewodnicząca Komisji zaapelowała o promocję 
zatrudniania osób niepełnosprawnych – szczególnie młodych - w różnych instytucjach użyteczności 
publicznej. Starosta zwrócił uwagę, że na stanowiska urzędnicze musi być zawsze konkurs. Nie 
można kierować konkursu wyłącznie dla niepełnosprawnych. Jeśli jednak w ogólnodostępnym 
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konkursie  wygra osoba niepełnosprawna, jej stanowisko będzie odpowiednio dostosowane. 
E.Gaertner potwierdziła, że w starostwie były i są zatrudnione osoby niepełnosprawne. W.Ćwik 
zadał pytanie Dyrektorowi PUP o jednego 51 - letniego bezrobotnego ze swojego  sąsiedztwa, który 
odmówił propozycji pracy i został wyrejestrowany. Radny spytał, co się staje z takim bezrobotnym, 
gdy zachoruje –  kto zapłaci za usługi leczenia.  B.Korpowska stwierdziła, że ok. 30% bezrobotnych 
jest zarejestrowanych po to by być ubezpieczonymi zdrowotnie. Taka osoba, która odmówiła pracy, 
straciła  status bezrobotnego i nie jest już ubezpieczona przez PUP. Za leczenie będzie musiała 
zapłacić sama. W skrajnych przypadkach braku dochodu składkę ubezpieczenia zdrowotnego 
może zapłacić OPS.                                     
O godzinie 16.45 obrady opuszcza B.Korpowska. 
 

2. Analiza skarg na funkcjonowanie administracji powiatowej.  
Temat omówiła: Elżbieta Gaertner (Kierownik Wydziału Organizacyjnego)   

Do materiału było jedynie pytanie przewodniczącej Komisji i dotyczyło skarg anonimowych 
związanych  z DPD Srebrna Góra oraz  SOSW Wągrowiec.  Starosta stwierdził, że dotyczyły one 
spraw finansowych i jest to sprawdzane.   
O godzinie 16.50 obrady opuszcza E.Gaertner. 

 
3. Informacja  o formach i zakresie współpracy Zarządu Powiatu z samorządami miast  

i gmin Powiatu Wągrowieckiego. 
Temat omówił:  Michał Piechocki (Starosta Wągrowiecki)  

Współpraca układa się prawidłowo. Są organizowane cykliczne  spotkania z burmistrzami i wójtami 
gmin. Ostatnio wspólnie przeprowadzono ocenę sytuacji drogowej – objechano 300 km dróg 
powiatowych. Omawiane są na bieżąco wspólne zadania z zakresu gospodarki przestrzennej, 
ruchu drogowego, itp. W niedalekiej przyszłości powołana zostanie wspólna Rada Bezpieczeństwa 
Drogowego w powiecie. Czy wójtowie i burmistrzowie są zadowoleni – według Starosty tak,  choć 
mogą mieć pewien niedosyt  - jest wiele oczekiwań, ale barierą w ich realizacji są zazwyczaj środki 
finansowe.  Jedno jest pewne -powiatowa sieć drogowa  musi być zmniejszona. Prawdopodobnie  
w przyszłym roku 77 km zostanie  przekazane w utrzymanie gminom.   
   

4. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia komisji ds. przeprowadzenia kontroli  
z Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu.  
Temat omówił:  Irena Wojewódzka - Kucz (Przewodnicząca Komisji)  
 

Przewodnicząca Komisji I.Wojewódzka – Kucz  zaproponowała do uczestnictwa w pracach  komisji 
kontrolnej w wągrowieckim Zespole Opieki Zdrowotnej radnych  Marcelego Marzyńskiego oraz 
Sławomira Maciaszka. Członkowie Komisji  jednogłośnie zaakceptowali kandydatury radnych.      
   

5. Projekt uchwały RPW w sprawie zmiany uchwały Nr V/39/2007 RPW z dnia 31 
stycznia 2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2007 
rok wraz autopoprawką Zarządu Powiatu (załącznik nr 2).    

  Temat omówiła:  Danuta Królczyk (Skarbnik Powiatu)  

Zmiany do budżetu na 2007 rok dotyczą dochodów i wydatków związanych z: 
ü dotacją Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

na wsparcie zadania  Termomodernizacja  budynku Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Wągrowcu /40.000,00zł/; 

ü wyrównaniem subwencji ogólnej dla Powiatu Wągrowieckiego /139.156,00zł/; 
ü wpływem do Centrum kształcenia ustawicznego i praktycznego oraz ośrodków 

dokształcania zawodowego przy ZSP nr 1 Wągrowiec, środków finansowych z tytułu 
organizacji kursów przeprowadzonych dla osób bezrobotnych skierowanych przez PUP 
Wągrowiec /9.000,00zł/; 

ü wpływem środków finansowych wynikających z porozumień w sprawie  umieszczenia dzieci 
w rodzinach zastępczych na terenie Powiatu Wągrowieckiego /42.352,00zł/;; 

ü dochodów Bursy szkolnej nr1 z użyczenia pomieszczeń dla SOSW Wągrowiec 
/16.400,00zł/; 

ü zmniejszeniem dotacji dla Wągrowieckiego Stowarzyszenia Szlaku Cysterskiego 
/1.100,00zł/; 
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ü zwiększeniem rezerwy ogólnej o 197.154,00zł (środki pochodzą z: wyrównania  subwencji 
ogólnej, środki własne z termomodernizacji budynku KPPSP, nadwyżki środków z ZSP 
Gołańcz oraz ZSP nr1 Wągrowiec); 

ü przeniesieniami między paragrafami w ramach budżetu poszczególnych jednostek powiatu. 
 
Autopoprawka  Zarządu do tej uchwały dotyczy:  
ü dotacji od Wojewody Wielkopolskiego dla Powiatowego Inspektora  Nadzoru Budowlanego 

/1.840,00zł/; 
ü dotacji od Wojewody Wielkopolskiego dla poradni psychologiczno – pedagogicznej na 

realizację programu rządowego w szkołach i placówkach „Zero tolerancji dla przemocy w 
szkole” /5.402,00zł/; 

ü oszczędności z płac i pochodnych od płac w Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym  
w Antoniewie i wykorzystanie ich na zakup m.in.: kserokopiarki, kosiarki samojezdnej, 
samochodu osobowego kombi, wyposażenia do klas, pomocy dydaktycznych oraz oleju 
opałowego.   

Radni nie zgłaszali zastrzeżeń do projektu uchwały. 
 
c) Analiza projektu budżetu na 2008 rok  
Radny M.Marzyński zasygnalizował, że było zbyt mało czasu na zapoznanie się z projektem od 
otrzymania projektu pocztą i zaproponował, żeby najpierw zapoznać się z projektem budżetu 
indywidualnie, a następnie dyskutować w grupie. Członkowie Komisji poparli tę propozycję.     
Skarbnik Powiatu opuszcza obrady o 17.30  

 
6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu funduszu zdrowotnego z 

przeznaczeniem dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
oświatowych.  
Temat omówił:  Michał Piechocki (Starosta Wągrowiecki)  

 
Starosta  przedstawił projekt uchwały i zasygnalizował, że treść regulaminu była ustalona ze 
związkami zawodowymi.  
Radny Marceli Marzyński przedstawił swoją wątpliwość  związaną z zapisem w rozdziale 3 punkcie  
3 do regulaminu, który dotyczy udokumentowania  choroby nauczyciela ubiegającego się  
o dofinansowanie leczenia. Według radnego, nauczyciele otrzymują zaświadczenie od lekarza 
pierwszego kontaktu, że mają chorobę przewlekłą, podpisują oświadczenie i uzyskują z apteki 
fakturę na zakup leków i przedstawiają te dokumenty komisji. Jednak to nie obrazuje faktycznego 
przebiegu leczenia, którego może w ogóle nie być. Radny uważa, że jedni nauczyciele leczą swe 
dolegliwości i są uprawnieni do dofinansowania, a inni nie -  a wówczas  ubiegają się i pobierają 
dofinansowanie nienależnie. Jest to trudna sprawa i najlepszym rozwiązaniem byłoby przyjąć 
zasadę działania przedstawicieli firm ubezpieczeniowych, dla których dowodem są daty wizyt u 
lekarza specjalisty.  
Starosta ponownie stwierdził, że treść regulaminu była ustalana ze związkami zawodowymi i jedyne 
co może zrobić w tej kwestii to uzupełnić zapis we wniosku o branie odpowiedzialności karnej przez 
wypełniającego wniosek nauczyciela.   
 

7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu przyznawania  nauczycielom szkół 
i placówek oświatowych prowadzonych przez powiat wągrowiecki dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  
i godziny doraźnych zastępstw na rok 2008”.   

 Temat omówił:  Michał Piechocki (Starosta Wągrowiecki)  
 

Starosta wskazał, że dodatki motywacyjne zostały podniesione o 1% (było 4%), dlatego że nie 
wiadomo czy będą podwyżki. Koszt tego wyniesie 120.000,00zł. W regulaminie  pozostawiono 
zapis „wyróżniająca dla nauczyciela”. 
 Radni nie zgłaszali zastrzeżeń do projektu uchwały. 
 

8.  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu przyznawania  dodatku 
mieszkaniowego w 2008 roku” nauczycielom szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych przez powiat wągrowiecki.   
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 Temat omówił:  Michał Piechocki (Starosta Wągrowiecki)  
Zapisy regulaminu się nie zmieniły. Radni nie zgłaszali zastrzeżeń do projektu uchwały. 
 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/139/2005 RPW z dnia 28 
lutego Br. w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół i 
placówek prowadzonych przez powiat wągrowiecki.  

 Temat omówił:  Michał Piechocki (Starosta Wągrowiecki)  
W regulaminie  wykreślono zapis „pozytywnej dla nauczyciela”. Radni nie zgłaszali zastrzeżeń do 
projektu uchwały. 
 

10. Dwa projekty uchwał dotyczące ustalenia najniższego wynagrodzenia  zasadniczego 
i wartości jednego punktu w złotych dla pracowników samorządowych zatrudnionych 
w jednostkach organizacyjnych jednostek samorządu terytorialnego.  

 Temat omówił:  Michał Piechocki (Starosta Wągrowiecki)  
Wprowadzono do uchwały nową jednostkę „Wielofunkcyjną Placówkę Opiekuńczo – Wychowawczą 
w Wągrowcu”, której wcześniej nie było. Ustalona została wartość punktu złotowego na 5,50 na 
2007 oraz 2008 rok. Radni nie zgłaszali zastrzeżeń do projektu uchwały. 
 
d)  Zakończenie posiedzenia Komisji.            
Przed zakończeniem posiedzenia Komisji Starosta poinformował zgromadzonych, że jest 10 
kandydatów do wojewódzkiej rady PFRON. Koniec  posiedzenia nastąpił o godzinie 18.00.      
 
4. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
4.1 Zapytania 
Zapytania odnotowano w Sprawozdaniu z przebiegu dyskusji.  
4.2 Opinie 
Nie odnotowano.  
4.3 Stanowiska 
Nie odnotowano.  
4.4  Wnioski 
Nie odnotowano.  
           

             Protokołował:                               Przewodnicząca Komisji : 

 

 

__________________________    ____________________________ 

       /Sławomir Maciaszek/                                                                    / Irena Wojewódzka -Kucz/  

 


